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1. Ansættelses procedure (kl. 19.00-20.00), O/D/B 

Drøftelse af proces for ansættelse og indhold i stillingsopslag til den ledige skolelederstilling. 

Gæster: Charlotte Ørbæk fra skoleafdelingen, TR for lærere Cecilie Lassen, TR for pædagoger 

Thomas Sørensen, Jette Patscheider, Michael Viborg. 

Charlotte Ørbæk orienterede om proces og tidsplan for besættelse af den ledige 

skolelederstilling, hvorefter skolebestyrelsen og de øvrige medlemmer i 

ansættelsesudvalget gav gode input til indhold i stillingsopslaget. 

Tidsplan og slides fra orienteringen fremsendes efterfølgende til 

ansættelsesudvalget, ligesom tidsplanen offentliggøres for alle ansatte. 

 

2.  Regnskab 22 og budget 23 (Kl.20.00-20.15), D/O 

Udsat fra sidste møde 

Regnskab 2022: 

Regnskabet for 2022 er yderst fornuftigt med et samlet plus på 1.218.000 kr. Det 

samlede korrigerede budget var i alt på 57.300.000. (2,125%) 

Som vi orienterede om på Skolebestyrelsens møde den 4. april, planlagde vi 

skoleåret 2022/2023 med et merforbrug, idet overførslerne fra regnskab 2021 var 

på 2.378.000 kr. 



Det forholdsvis store overførselsbeløb fremkom fordi vi i en lang periode måtte leve 

med stor usikkerhed omkring normeringstildeling og antal elever i 

Inklusionscenteret. 

På distriktsskolen forventede vi et regnskab på + 356.000 kr. – og reelt kom vi ud 

med + 456.000 kr. Det samlede budget var i 2022 på 20.217.000 kr. 

På den almene SFO forventede vi et regnskab på + 46.000 kr. – og reelt kom vi ud 

med + 151.000 kr. 

På Inklusionscenteret forventede vi et regnskabsresultat på + 862.000 kr. – og reelt 

kom vi ud med + 643.000 kr. 

På Inklusionscenterets fritidsdel forventede vi et regnskabsresultat på – 18.000 kr. – 

og reelt kom vi ud med – 32.000 kr. 

Planlægningen, som I blev orienteret om på vores møde den 4. april 2022, viste et 

overskud på 1.246.000 kr. og det faktiske resultat blev altså 1.218.000 kr. 

Med et lille glimt i øjet, må jeg nok sige at det ikke havde ramt så pænt, hvis det ikke 

havde været for den meget bastante kommunale lukning af ”kassen”, som vi fik 

præsenteret netop som vi gik på sommerferie i 2022. 

Stor ros og tak til alle ansatte for både forståelse og hjælp i forbindelse med 

”lukningen af kassen” Der er samlet set sparet 116.951 kr. på driften. Det er godt 

gået.  

Budget 2023: 

Ved indgangen til 2023 kalkulerer vi med et samlet budget på 55.707.401 kr. 

Dette budget er med baggrund i følgende elevtal: 

Distriktsskolen: 309 elever og 16 klasser 

Inklusionscenteret: 105 elever 

SFO, almen: 102 børn fra 0. – 3. årgang samt 53 børn i 4. – 6. årgang 

SFO, special: 21 til 25 børn 

Som vist i de medsendte bilag, er der fortsat stor usikkerhed om tildelingen for 

kommende skoleår, idet elevgrundlaget for begge skoletilbud og antallet af klasser i 

distriktsskolen har meget stor betydning herfor. 

Pr. 10. marts skal vi indgive oplysning om, hvorvidt vi har ledige stillinger, har 

personale der skal overflyttes til andre skoler i kommunen, eller ingen ændringer.  

Vores tilbagemelding bliver ”Ingen ændringer”. I vores optik er få elevers udsving et 

alt for usikkert grundlag at sende gode medarbejdere i omplacering på, også når vi 

erfaringsmæssigt ved, hvor meget der kan ske; hvor mange ændringer der vil kunne 

forekomme - fra den 10. marts og frem til vi går på sommerferie, endsige til 5. 



september, hvor tildelingen til distriktsskolen fastlåses på baggrund af elevtallet 

denne dag. 

Skolebestyrelsen tilslutter sig denne betragtning og vi følger naturligvis udviklingen 

løbende. Der er orienteret om worst case scenario og en bred enighed om, at det er 

godt, at udnytte vores buffer i den forhåndenværende situation. 

 

Det er endvidere meget tydeligt, at overgangen fra 2 spor til nu op til flere årgange 

med kun 1 spor i distriktsskolen, kan mærkes i den økonomiske tildeling. Vi er nødt 

til at spænde bæltet lidt ind og vurdere nøje på, hvordan vi allerbedst anvender 

vores ekstra ressourcer, støttetimer, ekstra-voksen timer m.v., men dette er også en 

proces vi vil tage fat på i planlægningen til kommende skoleår. 

På næste møde kigger vi nærmere ind i fordeling af driftsbudgetterne. 

 

3.            Evaluering temamøde SB/forældrekredsen/personale (kl.20.15-       

20.20), D 

Kort tilbagemelding omkring vores forældre/personalearrangement med Center for digital 

pædagogik. 

Var indholdet som forventet? Er der noget, vi skal arbejde videre med? 

Det var en fin aften, hvor der sagtens kunne have været flere deltagere. Det er jo 

problematikker, som kan have alles interesse. 

Fint indhold, der kunne dog helt lavpraktisk have været indlagt 10 minutters break til 

snakke blandt deltagerne.  

Det kunne have været fint med lidt debat efter oplægget, rolleafklaring – hvad hører 

til hjemmet, hvad hører til skolen, hvad kan man hver især byde ind med.  

Vi overvejer et opfølgende arrangement i efteråret, eller punkt på efterårets 

forældremøder, hvor forældrerepræsentanterne eventuelt har forberedte 

dilemmaspørgsmål med.  

 

4.    Indsatsområde23-24 (kl. 20.20-20.45), O/D 

Skolen har lavet en opsamling på indsatsområder, der indeholder overvejelser om følgende 

emner: 

• Sprog og samvær (distriktsskolen) 

• Skole-hjemsamtaler (distriktsskole og inklusionscenter). Se punkt 5. 

• Særligt støttekævende elever – herunder elever med reduceret skoleskema 

(inklusionscenter) 

• Nationale test dansk 



• Nationale test matematik 

• Trivselsundersøgelse (tidligere drøftet i SB, da ny udgave laves i perioden fra 20.01 til 

20.03) 

Særligt nationale test er underlagt fortrolighed, så opsamlingen skal ses årgangsvis og ikke 

klassevis. 

Fælles drøftelse af opsummering og eventuelle input. 

Bilag: Udviklings- og indsatsområder. 

Drøftet. 

Resultater, udviklings- og indsatsområder m.v. samskrives og indgår i Skoleplanen 

for 2023-2024. På næste møde kigger vi nærmere ind i resultaterne fra de nationale 

overgangstest. 

  5.    Personale evaluering skole-hjemsamtaler(kl. 20.45-20.50), D/O 

I januar evaluerede personalet efterårets skole-hjemsamtaler. 

Overordnet set stor tilfredshed med ny rammesætning. Der er nogle opmærksomhedspunkter, 

vi skal arbejde videre med: 

• Den øgede elevinddragelse er også mere tidskrævende. Alle er enige om, at det er 

vigtigt, men hvordan får vi skabt tid og rum til opgaven? 

• Er der emner og punkter i den nye model, som den ikke er velegnet til? 

• At forældrene (og elever) også skulle vænne sig til modellen og nogen blev overrasket 

over, at de selv skulle være aktive og forberede sig til samtalen 

Vi fortsætter. 

6. Høringssvar (kl. 20.50-21-00), D/B 

DSFU vil gerne have høringssvar på udvalgets foreløbige arbejde med udarbejdelse af en 

politisk ambition for folkeskolen i Silkeborg kommune. 

Se i øvrigt mail videresendt fra skolechefen. 

Bilag: Høringsmateriale 

Keld laver et udkast til høringssvar, som rundsendes til bestyrelsen. 

7. Meddelelser (kl. 21.00-21-25), O/D 

Afdelinger: 

Udskolingen:  

Den står på projektopgave.  

Det er altid en skøn uge (og lidt hård). Der er fremlæggelser i uge 10. 

I uge 11 er 8. årgang på brobygning. 

Indskolingen: 

Emneuge med fælles overskrift - Nepal. Denne gang arbejder vi med værksteder på 



tværs af henholdsvis 0. og 1. klasse og 2. og 3. klasse. I løbet af ugen bliver der bl.a. 

lavet produkter, der vil kunne vises frem til skolefesten.  

Mellemtrinnet: 

4. årg. har sundhedsuge. De laver mad, er kreative, skal på vandretur og vinterbade.  

Som noget nyt er 6. årg. ved at prøve projektopgave formen af. Det er udfordrende 

for dem.  

5. årg. er i fuld gang med at øve skolekomedie.  

 

Nogle elever fra Z-klasserne er i brobygnings-besøg i denne periode. 

 

Skoleledelsen: 

Ny pædagog i Z-afdelingen, Andreas Steinicke starter på onsdag den 1. marts. 

Vi har pr. 20. februar og frem til sommerferien ansat lærer, Heidi Flou Mikkelsen i et 

vikariat, der dækker ind, først for en lærer der har orlov og derefter for en lærer, 

der går på barsel. 

Lærer Heidi Antonsen kommer retur pr. 1. august 2023 efter 2 års orlov. 

  

Bestyrelsen:  

Punkter fra sidst:  

Punkter til næste møde: Besøg fra SFO 

8. Eventuelt (kl. 21.25-21.30) 

Fremadrettet en stor opmærksomhed på, at resultaterne fra de nationale 

overgangstest ikke blot sendes ukommenteret til forældre, hvis resultaterne ligger 

langt fra det forventelige. 

9. Lukket møde (kl. 21.30-22.00) 

 


